
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders van ’s-Hertogenbosch  
Betreft: Schriftelijke vragen ex art. 71 RvO zorgplicht veteranen 
 
Geacht College,  
 
De veteranenombudsman heeft recent een onderzoek gepubliceerd naar de gemeentelijk rol 
bij de uitvoering van de Veteranenwet.[1] Deze wet regelt dat niet alleen het rijk en Defensie, 
maar ook gemeenten sinds 2014 een rol hebben in erkenning, waardering en zorg voor 
(voormalige) militairen die het koninkrijk dienden in oorlogsomstandigheden en 
vredesmissies. De ombudsman concludeert dat gemeenten onvoldoende op de hoogte zijn 
van deze wettelijke taak en dat de aanpak tussen gemeenten erg verschilt.  
 
In ’s-Hertogenbosch geven we gelukkig al jaren uitvoering aan het erkennen en waarderen 
van de circa 750 veteranen in onze gemeente met publieksactiviteiten en bijeenkomsten 
voor de veteranen zelf. Dit gebeurt met name in aanloop naar de herdenking van de 
bevrijding van onze gemeente op 27 oktober. Daarnaast ondersteunt onze gemeente het 
Veteranen Ontmoetingscentrum Den Bosch-Brabant noord. 
 
Over de uitvoering van zorgplicht voor veteranen in ’s-Hertogenbosch is minder bekend, 
terwijl 5 tot 10 procent van de veteranen na elke missie bijzondere begeleiding nodig heeft, 
vanwege dienst gerelateerde aandoening, zowel fysiek als psychisch. Wat vaak grote invloed 
heeft op het leven van een veteraan. Daardoor kan de hulpvraag van een veteraan divers 
van aard zijn. Bekendheid van de behoefte van deze groep bij onze reguliere gemeentelijke 
ondersteuning , bijv. bij KOO, Eerste hulp bij Geldzaken en de WMO-teams, is belangrijk. Zo 
worden zij in staat gesteld om de juiste hulpvragen te stellen, door te verwijzen of zorg te 
bieden.  
 
De veteranenombudsman doet een aantal aanbevelingen om de zorgplicht voor veteranen 
goed te organiseren. Bijvoorbeeld het opnemen van het onderwerp veteranen in 
werkprocessen en handboeken en ontwikkeling van een sociale kaart voor voorzieningen 
voor veteranen. Daarom heeft de Bossche VVD de volgende vragen: 
 

1. Bent u bekend met de zorgplicht voor veteranen uit de Veteranenwet? Wordt hierin 
samengewerkt met andere partijen zoals het Nederlands Veteraneninstituut en de 
nuldelijnsondersteuning van het Veteranen platform?  

2. Kent de sector Maatschappelijke Ontwikkeling binnen de gemeente een ambtelijk 
portefeuillehouder veteranen?  

 
[1]https://www.nationaleombudsman.nl/system/files/onderzoek/20230079%20Gemeente%20ken%20uw%20v
eteraan.pdf  
Artikel VNG Magazine: https://vng.nl/artikelen/zorgplicht-voor-veteranen-een-anjerperk-is-niet-genoeg  

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nationaleombudsman.nl%2Fsystem%2Ffiles%2Fonderzoek%2F20230079%2520Gemeente%2520ken%2520uw%2520veteraan.pdf&data=05%7C01%7Cfreek.vanharen%40s-hertogenbosch.nl%7C87abf9ee1df14784b98a08db78ac07e6%7C3c4d006777b947959f8877f48d23fce5%7C0%7C0%7C638236452479161382%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=l%2B1mhTCwN3e%2FSCrRGxTSVfYlf75%2FL8vC31tF1PXVf3I%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.nationaleombudsman.nl%2Fsystem%2Ffiles%2Fonderzoek%2F20230079%2520Gemeente%2520ken%2520uw%2520veteraan.pdf&data=05%7C01%7Cfreek.vanharen%40s-hertogenbosch.nl%7C87abf9ee1df14784b98a08db78ac07e6%7C3c4d006777b947959f8877f48d23fce5%7C0%7C0%7C638236452479161382%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=l%2B1mhTCwN3e%2FSCrRGxTSVfYlf75%2FL8vC31tF1PXVf3I%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvng.nl%2Fartikelen%2Fzorgplicht-voor-veteranen-een-anjerperk-is-niet-genoeg&data=05%7C01%7Cfreek.vanharen%40s-hertogenbosch.nl%7C87abf9ee1df14784b98a08db78ac07e6%7C3c4d006777b947959f8877f48d23fce5%7C0%7C0%7C638236452479161382%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=rvWgXXSmaJ8Qvi5wN1zVWvPtVj14APZJ55gGKSLQ%2B4E%3D&reserved=0


3. Hoe wordt kennis over de hulpvragen en voorzieningen voor veteranen geborgd (en 
eventueel verbeterd) bij de toegang tot het sociaal domein, bijv. in een sociale kaart? 

4. Is het onderwerp ‘veteranenzorg’ überhaupt onderdeel van onze gemeentelijke 
werkprocessen en handboeken? Zo nee, waarom niet? 

 
 
Namens de Bossche VVD, 
Freek van Haren  
 


